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Presentasjon 
Anne Caroline Haugan og Turid Vollmo fra Trøndelag fylkeskommune presenterte dagens 
tema om Regional plan for arealbruk (RPA). Det ble åpnet for spørsmål og diskusjon etter de 
ulike temaene.  
 
Presentasjon sendes sammen med referat til deltakerne i møtet. Regional plan for arealbruk 
ligger på fylkeskommunens hjemmeside: RPA 
 
Referat og presentasjon legges på fylkeskommunens hjemmeside for Regionalt planforum. 
Lenke: Regionalt planforum  
 

Diskusjon 
 

Refleksjoner på høring og politisk behandling 
Statens vegvesen (SVV): 

- Kan andre enn fylkeskommunen fremme innsigelser med bakgrunn i RPA? 
Svar fra fylkeskommunen: 

- Alle sektormyndighetene kan fremme innsigelse etter RPA.  
 
Statsforvalteren, kommunal- og justis: 

- Politisk nivå endret de tydelige føringene og det oppleves litt som en tapt mulighet 

- Kunne tenke oss et styringsdokument/verktøy som i mye større grad oversetter nasjonale 

dokumenter til en trøndersk kontekst. Dette kunne bl.a. tydeliggjort muligheter og 

verktøy for differensiering. 

- Men planen er et godt steg på veien og kanskje kan man komme lengre ved senere 

revideringer. 

Kommentar fra Fylkeskommunen: 

https://www.trondelagfylke.no/vare-tjenester/plan-og-areal/regional-planlegging/regionale-planer-og-handlingsprogram2/regional-plan-for-arealbruk/
https://www.trondelagfylke.no/vare-tjenester/plan-og-areal/kommunal-planlegging/regionalt-planforum/


 

Side 3 av 5 

- Planen er utarbeidet med bakgrunn i plan- og bygningsloven og kan også være et verktøy 

for innsigelse hvis man ser at utviklingen ikke er som ønsket regionalt 

- Enig i at dette er et første steg på veien. Det viktigste var å få vedtatt én plan for hele 

fylket. 

- Ønsker å bruk regionalt planforum for å videreutvikle RPA 

Spørsmål til forumet: Hvordan har statlige og regionale myndigheter tatt imot og brukt 
RPA så langt? 
Fylkeskommunen 

- Det var mye jobb med å få vedtatt den politisk, men dette gjorde til gjengjeld at politikerne 
ble ekstra bevisst planen 

- Vi har begynt å ta i bruk RPA i uttalelser til kommunene og i politisk behandling 
- Vanskelig å få vedtatt regionale bestemmelser 

  
Statsforvalteren, kommunal- og justis: 

- Har litt å gå på når det gjelder å bruke planen, uten at det er et bevisst valg 
- Har kanskje ligget oss nærmere å henvise til statlige planretningslinjer.  
- Vet at landbruk har henvist til den i en del tilfeller. 

 
Statsforvalteren, landbruk: 

- Føler et eierskap til planen.  
- Bruker RPA i uttalelser og i møter med kommunene 
- Bruker ikke planen som hjemmelsgrunnlag for innsigelser, til det brukes fortsatt PBL og 

jordloven, men bruker RPA som grunnlag.  
- Når det gjelder differensiering så er dette komplisert for jordvern, og vi krever ofte at det 

vurderes andre alternativer selv om det gjelder en utkantkommune. 
 
Statsforvalteren, reindrift:  

- Reindrift har ingen statlig planretningslinje 
- Vi har ingen regional plan for reindrift, så da er RPA nyttig. Glad for at kapittelet om 

fritidsbebyggelse kom inn.  
- Har vist til RPA i innsigelser som er hjemlet i PBL, men som understøttes av RPA. 
- Hadde gjerne sett at en større bruk av "skal" i stedet for "bør". 
- Har oppfordret til bruk av RPA internt. 

 
Kommentar fra Fylkeskommunen:  

- Riktig at RPA ikke er hjemmelsgrunnlag i seg selv, men sammen med andre lovverk. Planen 
kan imidlertid være med å styrke en vurdering. 

  
Statens vegvesen: 

- God første setning i forordet om å at planen oversetter nasjonal politikk til trøndersk. Det er 
også slik SVV bruker den - til å underbygge og supplere nasjonale retningslinjer 

- Et godt oppslagsverk for status rundt om i Trøndelag 
- Underbygger faglige råd vi gir til planer 
- Kunne vært forsterket noe rundt differensiering.  
- Forholdet til byvekstavtalen og nullvekstmålet kunne vært forsterket, bl.a. med tanke på at 

Orkland og Skaun muligens skal bli medlem av byvekstavtalen. 
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Mattilsynet: 

- Bruker den i liten grad, er nok potensiale for å bruke den mer 
- Når det gjelder interkommunalt samarbeid om drikkevann, leter vi etter verktøy for å 

medvirke til at kommunene kan på løsninger, mange hensyn å ivareta. Kunne RPA vært et 
verktøy i den verktøykassen? 

- Prinsipiell holdning i mattilsynet om at man skal kunne bestemme dette selv innad i 
kommunene 

 

Foreløpig tanker om stedstilpasset og differensiert praktisering 
  
Fylkeskommunen orienterer om stedstilpasning og differensiering 

- Riktig som statsforvalteren sier at det ikke er noen automatikk i differensieringen, men det 
skal være rom for å tenke forskjellig 

- Flere dimensjoner rundt at nasjonal politikk er oversatt til trøndersk. Skal både omfavne ulike 
temaer og ulike områder, da ulike steder har ulike karakter og ulike forutsetninger. 

- Det må gjøres vurderinger i hver enkelt sak 
- Viktig at kommunene definerer sine sentre og hvilke funksjon de ulike sentrene skal ha 

  
Fylkeskommunen viser til relevante retningslinjer fra planen, se presentasjon.  
  
Fylkeskommunen, seksjon kommunal 

- Det står at det bør være en planmessig tilnærming til LNFR-spredt. Hva menes med dette? 
Har behandlet en KPA hvor spredt bebyggelse i LNFR er behandlet gjennom dispensasjon 
heller enn planmessige grep. 

Kommentar fra Fylkeskommunen: 
- Det er nok flere steder i RPA at det er mulig å forstå ting litt ulikt. 
- Det er en utfordring at ting forstås ulikt, og det er viktig at man diskuterer det. Akkurat i 

denne sammenhengen vises det tilbake til det som står i den nasjonale veiledningen. 
- I fylkeskommunen jobber vi nå med å se hva som er godt formulert, hva som kunne vært 

skrevet bedre.  Kanskje viser kommunen til retningslinjer på en måte vi ikke mente. Dette vil 
igjen gjøre oss bedre rustet inn mot neste revidering. Målet er en brukbar og håndfast plan 
som ikke kan tolkes i alle retninger, med mindre dette er et mål i seg selv. 

Statsforvalteren, landbruk: 
- Skeptisk til retningslinjer for dispensasjonssaker 
- Dispensasjon skal være unntak og derfor kan det ikke lages regler for disp 

 

Synspunkter på tiltak i handlingsprogrammet? 
- 16 pågående og nye tiltak, både for å gjøre RPA til et bedre verktøy, og for å sikre at alle 

kommuner inkluderes i og bruker planen 
- Plan og handlingsprogram skal evalueres hvert fjerde år 
- Areal- og naturregnskap blir viktig i det videre arbeidet, bl.a. opp mot den planlagte 

matjordveilederen. 
- Det blir også viktig å se på hvordan fylkeskommunen kan støtte kommuner som har redusert 

plankapasitet 
 
Statsforvalteren, landbruk 
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- Det er viktige tiltak som er prioritert.  
- Når det gjelder matjordveilederen, så jobbes det med den. Kan ikke si noen sikker dato for 

ferdigstillelse akkurat nå. 
 
Statsforvalteren, reindrift: 

- Har jobbet med areal- og naturregnskap gjennom reindriftsavtalen nasjonalt mtp 
tap/nedbygging av reinbeiteområder 

 

Fylkeskommunen orienterer om videre fokus på RPA i planforum: 
- Ønsker et årlig planforum om RPA 
- Kan være praktisk å ta det på høsten 
- Bruk RPA i planforum i dialog med kommuner 
- Kontaktpersoner i fylkeskommunen: 

• RPA: Turid Vollmo 
• Regionalt planforum: Tanja Staldvik Wallervand og Håkon Hattrem 

  
 

 

  

  
  

  
  

 


